

## Styrelsemöte i Svartåns vattenråd 4 juni 2024

**Plats:** Hemma hos Henrik Berndtsson, Hasselbäck 15, Västerås

Namn	Närvaro (x)/ frånvaro (f)	Styr.
Henrik Berndtsson (ordf.)	x	Ord.
Per Aldén (vice ordf.)	x	Ord.
Camilla Ranlund (sekr.)	f	Ord.
Kent Ragnarsson	x	Ord.
Johan Södereng	x	Ord.
Tone Jansson (ersätter Sandra)	x	Ord.
Linnea Landfors	x	Ord.
Inga-Lill Boija (kassör, medl.)	f	Ord.
Stefan Sjödin	x	Ord.
Erik Brate	x	Ers.
Johan Pettersson	x	Ers.
Berit Karlsson	x	Ers.
Anna Malmström	x	Ers.
John de Jong	f	Ers.
Patrik Zvar	f	Ers.
Monica Yngvesson	f	Ers.
Linnea Svärd (åtg.samordn.)	x	Adj.
Lisa Ekberg	x	Adj.

### 1. Ordförande öppnar mötet

---

Ordförande Henrik Berndtsson hälsade alla välkomna till Hasselbäck och öppnade mötet.

### 2. Val av mötesfunktionärer och godkännande av dagordning

---

Till sekreterare valdes Anna Malmström. Till justerare valdes Tone Jansson. Protokollet kan godkännas via e-post.

Linnea Landfors anmälde en övrig fråga.

Styrelsen godkände dagordningen.

### 3. Föregående protokoll

---

Föregående protokoll (konstituerande) från den 18 mars 2024 läggs till handlingarna och godkändes också för att publiceras på hemsidan.

Även protokollet från styrelsemötet den 30 januari 2024 gicks igenom och lades därefter till handlingarna. Det godkändes också för att publiceras på hemsidan.

TJ OS AM

## 4. Ekonomi

---

Punkten bordlägges till nästa möte eftersom kassören inte var närvarande på mötet. Inga ekonomiska transaktioner har dock skett sedan förra mötet. Möjligtvis om det kommit in fler medlemsavgifter.

## 5. Utlysning – planering för ny kassör till stämman 2025

---

Inga-Lill Boija har aviserat att hon inte ställer upp för omval, vid årsmötet 2025.

Roger Nordström på Mälarens Vattenvårdsförbund kanske skulle kunna sköta bokföringen. Precis som han gör för Sagåns Vattenråd. Linnea Landfors tar på sig att kolla detta med Roger Nordström. Det skulle i sådana fall underlätta kassörs-uppdraget.

Berit Karlsson meddelar att hon kan tänka sig att ta på sig rollen som kassör i styrelsen. Hon har erfarenhet av kassörsuppdrag i flera andra föreningar. Styrelsen tyckte att det lät som ett jättebra förslag.

### Beslut:

- Linnea undersöker med Roger Nordström vid Mälarens Vattenvårdsförbund om han kan sköta föreningens bokföring.
- Inriktningen blir att Berit Karlsson tar över som kassör efter årsmötet 2025.

## 6. Åtgärdssamordning, lägesrapport (information)

---

Åtgärdssamordnaren Linnea Svärd rapporterade:

- Deltar på Brunnby Lantbrukardagar 4 juli (onsdagen). Välkomna att besöka montern om ni är där.
- Information/Sammanställning håller på att göras kring alblomningen i "Skitviken" i Västerås.
- LOVA: Vid åtgärdsarbetet vid sjöarna i Karbenning, Norberg, är det problem med en munk, 2-3 dagar återstående arbete med grävmaskin. Efter den 15 juli sätter man i gång igen efter uppehållet pga hänsyn till häckande fåglar.
- LOVA-medel: ca 20 000 kr kommer att återstå. Förslag mottages på ytterligare åtgärder som dessa pengar kan användas till.
- Studentgrupp har hjälpt till att kartera (biotopkartlägga) Tegabäcken.
- Tegabäcken (Bovallsbäcken) som löper genom gamla Svanå-skogen på Skogssällskapetets mark. Här har det sökts LONA-bidrag för att lägga tillbaka hinder som fördröjer flödet, anlägga våtmark och dra tillbaka flödet till originalfåran.
- Skötselplan Gussjön. Pratad med Länsstyrelsen om att röja skog och sly på ena sidan om sjön. Ansökt om att sätta upp staket för att kunna sätta djur på bete igen. Kanske är det möjligt att använda de återstående 20 000 kr av LOVA-medlen till detta. Länsstyrelsen har medel för detta och bekostar staket och fräsning.

- Regeringen kommer troligen att lägga om fokus framöver, för återvätning av torvmarker (klimatfokus). Bördiga torvmarker med höga kvävenivåer.
- Hasselbäcken. *Vatterdragsgrupp* hade första träffen i april med två personer från Hushållningssällskapet. Även bjudit in markavvattningsföretaget. 15 personer deltog.
- Målet är 2 *vattendragsgrupper* som har avrinning till Svartån och 2 med avrinning till Kolbäcksån. Grupperna ska bestå av markägare. Rådgivning sker från Hushållningssällskapet. Har potential att bli uppskattat bland markägare. Angeläget att få igång avvattningsföretagen igen. Mycket byråkrati kring detta (exempelvis andelstal), som man kan behöva stöd och rådgivning med.
- Linneas förslag är att även starta en *vattendragsgrupp* för Spångtegsbäcken, som mynnar ut i Fläcksjöns östra sida. Per Aldén som har mark där, intygar att något behöver göras för bäcken. Det avvattningsföretag som finns är avsomnat sedan många år. Många små markägare i området.
- Sörhörende, två LONA-projekt. Tre åtgärder i ett av projekten. Två restaureringar med biologisk mångfald. Inventerade salamandrar. Högst upp i tillrinningsområdet så det drabbar inte markägare på annan plats.

## 7. Laget runt (i mån av tid)

---

**Henrik:** Vi behöver sikta in oss på att hitta ställen där åtgärder kan få stor effekt. Hjälpa markägaren att söka medel för detta. Fokus på att göra detta.

**Johan P:** En reflektion – tappa inte samrådsbiten.

**Johan S och Kent:** Fiskevårdsmöte i Hörendesjön har skett. PFAS-halterna är uppmätta och visade sig vara väldigt låga både i kräfta och fisk.

**Kent:** Har träffat Skogsstyrelsen - åtgärder i skog för att minska fosforavgången. Skogsbilvägar är enligt honom en bra åtgärd för vattenkvalitén. På grund av att det i annat fall blir sönderkörda skogar med stora läckage, eftersom huggning sker vid olämpliga tidpunkter.

**Berit:** ---

**Linnea L:** ---

**Tone:** Informerade om presentation av samordnade recipientkontroll (Västeråsfjärden och Svartån) 29 augusti 13:00-14:30, digitalt möte. Kontakta Tone om ni inte fått inbjudan.

**Lisa:** Medborgarförslag till Norbergs kommun med anledning av Miljökvalitetsmålet om "Levande sjöar och vattendrag". Tjänstemannaförslaget blir att ta bort några dammar i Norbergsån, man vinner fria vandringsvägar. Totalt 4 dammar. Förslaget är att ta bort en damm vid kommunhuset i Norberg.

**Per:** Generellt emot dammutrivning, behövs för bevattning. Sportfiskarna har väldigt stort inflytande. Ser fram emot en vattengrupp för Spångtegsbäcken.

**Anna:** ---

**Stefan:** ---

**Erik (LRF Bergslagsbygden):** Återvätning på gång av ungefär 5 ha. Svinpesten kom emellan men så fort restriktionerna släpps, så kommer de sätta i gång arbetet med återvätningen.

**Linnea S:** Har redan rapporterat under punkt 6. Jättebra diskussioner ikväll!

## 8. Övriga frågor

---

- Linnea Landfors: Svartåns Vattenråd är numera SHE-ambassadörer. Det innebär att vi behöver informera om det i rimlig omfattning och vi ska representera dem på ett bra sätt. Det är ett villkor för sponsringen. Linnea Svärd ser till att det kommer med på "Medlemsvärvarbrevet".
- Påverkan av vattenkvaliteten från brandområdet? Det vore önskvärt att göra en uppföljning av hur det påverkar.

## 9. Nästa möte och mötets avslutande

---

Till kommande möten finns förslag på att bjuda in Henriks bror Niclas, för föredrag om åtgärder i skogsmark. Niclas har arbetat på Skogsstyrelsen. Även Sveaskogs åtgärder ("Ekopark"). Emelie från Sveaskog har intressanta saker att berätta och är en duktig föredragshållare.

*Nästa möte:* 3 september kl 18. Förslag på plats: Forsby hos Carl Schartau. Henrik kollar med Carl. Tema: Dammar och vandringsvägar

*November-möte:* Tema åtgärder i skogsbruk (Sveaskog Emelie och Niclas Bertdsson)

Mötet avslutades och ordförande tackade för visat intresse. Han uppmanade oss alla att ta med oss hem att fundera på åtgärder och potentiella medlemmar!

Hasselbäck 4 juni 2024



Henrik Berndtsson

Ordförande



Anna Malmström

Sekreterare



Tone Jansson

Justerare